
NOVA GORICA-GORICA-ŠEMPETER - Druga seja skupščine EZTS

Nova evropska univerza
namesto bivše bolnišnice
Zdravstvo in izobraževanje med področji sodelovanja - Frattini: Direktor naj bo menedžer z znanjem jezikov

Območje bivše bolnišnice v ulici Vit-
torio Veneto v Gorici bi lahko postalo se-
dež nove evropske univerze, kjer bi širili in
razvijali znanje na področju novih tehno-
logij. Tudi o tem predlogu so se včeraj po-
govarjali člani skupščine Evropskega zdru-
ženja za teritorialno sodelovanje (EZTS)
občin Gorica, Nova Gorica in Šempeter-
Vrtojba, ki je zasedela v novogoriški me-
stni hiši. Po umestitveni seji, ki je poteka-
la februarja, se je skupščina ob prisotnosti
županov Ettoreja Romolija, Mateja Arčo-
na in Milana Turka ponovno srečala in do-
ločila prioritetna področja, na katerih bo
delala, ob tem pa so se njeni člani dogovorili
tudi o naslednjih korakih, ki bodo prived-
li do popolne operativnosti EZTS.

Skupščina je včeraj določila štiri pri-
oritetna področja in štiri permanentne ko-
misije, ki bodo snovale skupne projekte za
črpanje evropskih sredstev. »Ob komisijah
za prevoze in energetiko, ki sta bili že pred-
videni, bomo imeli še komisiji za javno
zdravstvo ter kulturo in izobraževanje,« je
povedal predsednik EZTS Franco Frattini
in pristavil, da je med sejo tekla beseda tu-
di o raznih konkretnih projektih, kot so čez-
mejna povezava kolesarskih stez, poveza-
ve na turističnem področju in ustanovitev
nove evropske univerze, ki bi po navajanju
goriškega župana Ettoreja Romolija lahko
imela sedež na območju bivše bolnišnice
v Gorici. »Tu bi lahko nastal nov evropski
univerzitetni pol, kjer bi posebno pozornost
posvečali novim tehnologijam. Cilj ni
ustvarjanje dvojnikov, pač pa uresničitev
nečesa, kar bi s svojo kakovostjo lahko pri-
tegnilo študente iz tujine, npr. iz držav v raz-
voju,« je pojasnil Frattini, Romoli pa je pri-
stavil, da bi »začetno jedro« novega viso-
košolskega centra lahko bila Novogoriška
univerza. Župan Nove Gorice Matej Arčon
ne izključuje, da bi lahko s pomočjo EZTS
uresničili nekatere čezmejne projekte, ki ni-
so bili financirani iz programa za čezmej-
no sodelovanje Italija-Slovenija 2007-2013,
velik izziv pa je tudi zdravstvo: »Nove mož-
nosti odpira evropska direktiva o prostem
pretoku pacientov. Iz tega vidika bi lahko
naše območje postalo pravi laboratorij,« je
zatrdil podpredsednik EZTS Robert Go-
lob. Poudarek zasluži, da je ustanovitev per-
manentne komisije za zdravstvo predlagal
psihiater Bernard Spazzapan, medtem ko
je šolnik Livio Semolič pobudnik komisi-
je za kulturo in izobraževanje; goriška Slo-
venca je med člane skupščine imenoval go-
riški občinski svet. »V skupščini ne name-
ravam posebej izpostavljati slovenske na-
rodne skupnosti, saj EZTS že udejanja am-
bicije in vizijo prostora, ki jo ima naša skup-
nost,« je na seji izjavil Semolič.

Skupščina se je včeraj dogovorila tu-
di o pripravi skupne »informatske platfor-
me«, kjer bi predstavljali delovanje EZTS.
»Vanj bodo imeli vpogled tudi podjetja in
mladi, skupna platforma pa bo predvsem
vizitka za Bruselj,« je podčrtal Frattini.

Do imenovanja direktorja, ki bo
ključna figura za uspeh EZTS, bosta ope-
rativne odločitve sprejemala Frattini in Go-

lob, občine pa bodo čim prej poskrbele za
določitev finančne in računovodske struk-
ture EZTS. Direktorja bi lahko po Golo-
bovih besedah imenovali do konca teko-
čega leta, izbrali pa ga bodo prek javnega
razpisa. »Direktor mora biti menedžer. V
Bruslju se bo treba pogajati: zato mora odli-
čno obvladati tuje jezike, vsaj tehnično an-
gleščino in francoščino,« je bil jasen Frat-

tini, ki meni, da bo uspešnost EZTS pri
črpanju sredstev v dobri meri odvisna od
sposobnosti direktorja. S tehnično po-
močjo agencije Informest pa se bo EZTS
že pred imenovanjem te figure skušal pri-
javiti na dva evropska razpisa s področja
obnovljivih virov energije in trajnostnega
prevoza: prvi, ki bo pretekel sredi aprila, je
vreden 15 milijonov evrov, drugi pa je vre-

den 65 milijonov evrov in bo pretekel ma-
ja.

Skupščina EZTS se bo predvidoma
ponovno sestala čez poldrugi mesec. Ob
omenjenih jo sestavljajo še Davide Comolli,
Walter de Gressi, Giuseppe Fiannacca, Tat-
jana Gregorčič, Pierluigi Medeot, Boris Ne-
mec, Boris Rijavec, Uroš Saksida, Zdenko
Šibav in Tomaž Vuga. (Ale)

Včerajšnje zasedanje v novogoriški mestni hiši BUMBACA

PEVMA - Domačinka Gabrijela Vidmar darovala denar za vrtec

Igrala za otroke korak bliže
Združenje staršev želi obogatiti opremo na dvorišču z igrali iz reciklirane plastike - Vrtec še čaka na odprtje parkirišča

Nakup novih igral za dvorišče
vrtca Pikapolonica v Pevmi je korak bli-
že. Zaslugo za to ima domačinka Gabri-
jela Vidmar, ki je včeraj izročila Združe-
nju staršev otrok slovenskega vrtca lepo
vsoto denarja, ki jo je s pomočjo društva
Naš Prapor, rajonskega sveta ter prebi-
valcev Pevme, Štmavra in Oslavja zbra-
la v spomin na svojega pokojnega moža
Silvana Goloba. »Vedno je pravil, da so
otroci luč prihodnosti, zato sem v nje-
govem imenu zbrala prispevek za malč-
ke vrtca,« je povedala Vidmarjeva.

Prispevek za nakup igral - skupno
787 evrov - je domačinka izročila pred-
stavnikom Združenja staršev včeraj do-
poldne na dvorišču vrtca, kjer so s pev-
sko dobrodošlico otroci sprejeli tudi go-
riško občinsko odbornico za šolstvo Sil-
vano Romano, odbornika za okolje Fran-
cesca Del Sordija, ravnateljico slovenske
večstopenjske šole v Gorici Elizabeto Ko-
vic, občinska svetnika Silvana Primosi-
ga in Mario Grazio Mollica, predsedni-
ka rajonskega sveta Lovrenca Persoglio,
pokrajinskega tajnika stranke Slovenske
skupnosti Julijana Čavdka in pokrajin-
skega predsednika Sveta slovenskih or-
ganizacij Walterja Bandlja.

O ciljih Združenja staršev, ki so ga
oživili decembra, sta spregovorila pred-
sednik in tajnica Mauro Battista in Ire-
ne Cecutta. Kot smo že poročali, je prva
pobuda, ki jo želijo izpeljati, nakup igral
za dvorišče vrtca (prispevke še vedno zbi-
rajo), saj imajo otroci trenutno na raz-
polago le gugalnico in igralo na vzmet.
Da bi projekt povezali z okoljsko vzgo-
jo, nameravajo nabaviti igrala iz recikli-
rane plastike, kar se je občinski upravi zdi
zanimiva pobuda. »Prav je, da se otroci
naučijo sortiranja že od mladih nog,« je
povedal Del Sordi in dodal, da bodo
vrtcu priskrbeli tudi zabojnike za loče-
no zbiranje odpadkov z napisi v sloven-
ščini. Kovičeva se je zahvalila Vidmarje-
vi za pozornost, ki jo je izkazala do otrok,
in izpostavila pomen sinergij med vrtcem
in okoljem, v katerem deluje. Pobudo
staršev sta pohvalila tudi Romanova in
Persoglia, Čavdek in Primosig pa sta ob-
žalovala, da v petih letih goriški občini
kljub obljubam ni uspelo slovenskemu
vrtcu v Pevmi zagotoviti potrebnega par-
kirišča. »Namesto besedičenja bi bilo s
strani odbornice Romanove in odborni-
ka Del Sordija morda bolj primerno
opravičilo,« je povedal Čavdek. (Ale)

Občinski svet nesklepčen
Sinoči je bila napovedana seja goriškega
občinskega sveta, ko naj bi obravnavali in
glasovali o proračunu za leto 2012. Zaradi
nesklepčnosti pa je zasedanje odpadlo in
je bilo odloženo na današnji dan, ko bi se
morala sinočnja seja nadaljevati. »Sra-
mota. Večinska koalicija ni bila sposob-
na zagotoviti sklepčnosti niti za proračun,
ki je najpomembnejši občinski akt. To je
huda zadeva. Upam, da Goričani ne bo-
do več izročili mesta tem ljudem,« po-
udarja svetnik LES Livio Bianchini.

Prvi obravnavi zoper Russa
Sojenje zoper 28-letnega Goričana Ale-
xa Russa se bo začelo 23. in 24. aprila,
so sklenili na novogoriškem sodišču, po-
tem ko je zunajrazpravni senat zavrnil
ugovor, ki ga je v vložil fantov odvetnik
Damijan Terpin. Russo, ki je zaprt v Sol-
kanu, je osumljen poskusa štirih ubo-
jev, saj naj bi avgusta lani v parku ob no-
vogoriški avtobusni postaji z nožem po-
rezal štiri ljudi.

Motorist obležal na tirih
V nedeljo se je hudo poškodoval 45-letni
motorist iz Italije. Med vožnjo po regio-
nalni cesti od Branika proti Dornberku se
je v Steskah pripeljal do mostu čez želez-
niško progo, trčil v ograjo na desni stra-
ni mostu, poletel preko nje, padel najprej
na žice signalizacije, ki jih je potrgal, in na-
to na tire železniške proge, kjer je obležal
hudo poškodovan. Z reševalnim vozilom
je bil odpeljan v bolnišnico v Gorico. (km)

V Gorici o velikonočnih jedeh
V palači Attems-Petzenstein v Gorici bo
danes ob 17. uri srečanje na temo veli-
konočnih jedi; prireja ga združenje Ami-
ci dei Musei.

GORIŠKA - WWF kritizira delo civilne zaščite

»Že dvakrat uničevali«
Naravovarstveniki opozarjajo, da je civilna zaščita pred Glinščico povzročila veliko naravno škodo v Turjaku in Gradežu

»Čistilni posegi, kakršnega so pred
kratkim opravili v dolini Glinščice na Trža-
škem, na žalost niso ravno redki. V goriški
pokrajini se dobro spominjamo dveh pod-
obnih posegov, ki jih je osebje civilne zaščite
opravilo na območju občin Turjak in Gra-
dež.« Na nedavno čiščenje struge v dolini
Glinščice so se zelo kritično odzvali člani
goriške sekcije WWF, ki opozarjajo, da so
prostovoljci civilne zaščite leta 2006 po-
skrbeli za čiščenje naplavljenega gramoza
v strugi reke Soče pri Turjaku. »Takratni po-
seg so opravili maja, to se pravi ravno v ob-
dobju, ko je ob Soči gnezdila prlivka (v lat.
Burhinus oedicnemus, zaščitena ptica, ki je
zatem nismo opazili nikoli več,« pravijo čla-

ni WWF in opozarjajo, da je civilna zašči-
ta februarja in marca leta 2009 »čistila« gozd
v kraju Valle Artalina pri Gradežu. »Podr-
li so domala vsa drevesa in uničili tamkajš-
nji gozd, v katerem je do takrat gnezdila čo-
pasta čaplja (v lat. Ardeola ralloides),« po-
jasnjujejo okoljevarstveniki in poudarjajo,
da civilna zaščita opravlja izredno po-
membno delo med ujmami in naravnimi
katastrofami, pri vseh posegih v naravno
okolje pa bi morali njeno delo nadzorova-
ti naravoslovci. Člani WWF tudi poudar-
jajo, da mora biti vzdrževanje bregov rek in
gozdov redno, saj izredna čiščenja po zgle-
du Glinščice naravnemu okolju več škodi-
jo, kot koristijo.Čopasta čaplja

GORIŠKA - Apel županov

Primorju moratorij
podaljšali le dve banki 
»Država in banke ne smejo biti ravnodušne do usode številnih zaposlenih«

»Država in uprave bank ne smejo bi-
ti ravnodušne do usode številnih zaposle-
nih, ne samo v Primorju, temveč tudi v šte-
vilnih podjetjih, ki delajo kot podizvajalci
Primorja in je zato njihova usoda še kako
odvisna od usode te družbe,« so enotnega
mnenja goriški župani, ki včeraj na izred-
nem srečanju v novogoriški mestni hiši pre-
tresali problematiko ajdovskega gradbene-
ga podjetja Primorje. Včeraj pozno popol-
dan pa je prišla novica, da sta se med ban-
kami upnicami, ki jih je Primorje pozvalo
k podaljšanju moratorija na odplačevanje
posojil, odzvali le dve, sicer manjši upnici -
Banka Koper in Nova Kreditna banka Ma-
ribor, medtem ko iz Nove Ljubljanske ban-

ke in Abanke Vipa do poznega popoldne-
va odgovora ni bilo.

Če odziva NLB in Abanke Vipa vče-
raj tudi kasneje ni bilo, bodo po besedah vo-
dje za odnose z javnostmi v Primorju, Iva-
ne Bratož, sledili postopki skladno z zako-
nom o finančnem poslovanju, postopkih za-
radi insolventnosti in prisilnem prenehanju,
saj bo podjetje postalo insolvenčno.

Župani pa so pozvali ministrstvo za
finance, da do jutri, ko se bodo srečali na
seji Sveta regije Severne Primorske v Vipa-
vi, zavzame jasno stališče do prihodnosti
Primorja. Predstavnike ministrstva za fi-
nance in bank bodo tudi povabili na sejo
sveta regije. (km)

Otroci so se gospe Gabrijeli zahvalili s pisanim paketom BUMBACA
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